
 
 

 
 

  

Les conseqüències de la legalització del cànnabis sobre una 
major prevalència del seu consum 

Des que es va obrir el debat sobre els possibles beneficis d'una legalització del cànnabis, 
emparada pels seus presumptes efectes terapèutics en certes patologies, en una major puresa 
de la substància, i fins i tot en la seua aportació fiscal via impostos, els professionals de les 
drogodependències recordaven que una major disponibilitat i visibilitat de la substància 
produiria necessàriament un major consum de la mateixa, tal com passa amb les substàncies 
addictives legals, com l'alcohol, tabac o certs psicofàrmacs. 

 

Un estudi molt recent de Shi i Liang, publicat a la prestigiosa revista Addiction (2020), ha posat 
de manifest que en efecte als Estats Units, la comercialització del cànnabis amb fins recreatius, 
vigent en 11 estats, ha suposat un increment substancial en l'exposició al cànnabis per part de 
la població, així com la consegüent possibilitat d'una sèrie de conseqüències negatives 
associades al seu consum. 

Per tant, les decisions polítiques respecte a la consideració del cànnabis com una substància 
legal d'ús recreatiu han d'estar sempre contrastades per un enfocament basat en l'evidència 
científica. Així mateix, les dades de l'estudi aconsellen una supervisió contínua de les dades 
epidemiològiques en aquelles regions on s'hagen promulgat lleis en aquest sentit. 
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